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Zápis z distančního jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 2/2022 konaného dne 3. února 2022 
 
 
Přítomni: 

1. Fialová Jana (předsedkyně) 8. Feldbabel Vít (místopředseda) 

2. Kobrlová Bohumila 9. Pátek Radek 

3. Šimečková Eva 10. Bičík Lukáš 

4. Šmídková Jaroslava 11. Kostečková Karolína 

5. Kozdas Marta 12. Prošek Vladimír 

6. Benc Ota 13. Králík Ondřej (tajemník) 

7. Kabelka Miroslav  
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Vaněk Petr  
 
Hosté: 

1. Břížďala Jan (člen Rady Kraje Vysočina) 3. Křivánek Roman (Vysočina Education) 

2. Fous Petr (ZO OS KOVO) 4. Chloupková Hana (KOUS Vysočina, z.s.) 
 
 
Program jednání: 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Hlavní aktivity OŠMS na rok 2022; 
5. Mediální komunikační strategie, (RNDr. Jan Břížďala); 
6. Diskuze a různé; 
7. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
J. Fialová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatovala, že je výbor usnášeníschopný. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání, který byl 11 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 11 hlasy schválen. 
 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Členové výboru obdrželi s předstihem informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedáních Rady Kraje Vysočina č. 01/2022 – 04/2022, v období 11. 1. 2022 - 
1. 2. 2022. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat zde: 
https://samosprava.kr-vysocina.cz/rada 
 
J. Šmídková vznesla dotaz na bod z RK č. 1/2022, a to: „Pravidelné hodnocení ředitelek/ředitelů 
škol a školských zařízení v roce 2022 – prodloužení hodnoceného období“. O. Králík odpověděl, 
že tento materiál bude členům výboru zaslán společně se zápisem. 
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V. Feldbabel vznesl dotaz na bod z RK č. 3/2022, a to: „Rozpočtové opatření na kapitole Školství, 
mládeže a sportu - návrh na zapojení části disponibilního zůstatku kraje z roku 2021“. J. Břížďala 
odpověděl, že se jedná o dar městysu Nové Veselí na podporu sportu házená. Kraj totiž nemá 
systémovou podporu pro profesionální sporty, ani do budoucna o této možnosti neuvažuje. 
Házená se hraje v městysu, který má jen cca 1 300 obyvatel a často je právě profesionální sport 
podporován místní samosprávou. Házená se hraje v tělocvičně, která je ve vlastnictví městysu. 
 

4. Hlavní aktivity OŠMS na rok 2022 
V průběhu tohoto bodu se připojila členka výboru M. Kozdas. 
 
O. Králík okomentoval podkladový materiál, který byl členům výboru předem zaslán. 
 
Aktivity OŠMS lze rozdělit do pěti kategorií: soutěže, události, důležitá témata, standardní agenda 
na úseku přenesené působnosti a další. 
 
V. Feldbabel vznesl dotaz na projekt „Badatelská centra“, která se nachází v gymnáziích okresních 
měst kraje. Zda existuje podrobnější analýza, zpracována OŠMS, jak jsou tato centra využívána. 
Hlavní úkolem těchto center mělo být rozvíjení bádání všech žáků v kraji, i těch, kteří dané 
gymnázium nenavštěvují. Centra se totiž každoročně dovybavují. O. Králík odpověděl, že toto bylo 
sledováno podrobně po dobu udržitelnosti projektu, nyní se využívání center nesleduje. Zapojení 
jiných škol bylo původně nastaveno, a také to takto bylo prezentováno. Je otázka, zda okolní školy 
zájem o využití center gymnáziím sdělily. J. Břížďala doplnil, že nově je v krajském rozpočtu 
narozpočtováno 600 tis. Kč na vybavení a podporu badatelských center. Problém u projektů je, že 
když skonči projekt, tak skončí i daná aktivita projektu. Kraj se snaží řešit udržitelnost tohoto 
projektu i po té povinné udržitelnosti a k tomu by právě měla sloužit uvedená finanční částka. Na 
každé krajské gymnázium tedy vychází částka ve výši 120 tis. Kč, která může být použita na 
dovybavení novými přístroji, servis stávajícího vybavení, na kalibraci, nebo na školení používání 
daných přístrojů, příp. zajištění vysoce kvalifikovaných odborníků. Školy musely sestavit 
střednědobý plán, jak finanční prostředky využijí. Tyto plány budou zaslány společně se zápisem. 
Až gymnázia dovybaví centra, kraj prostřednictvím tiskové zprávy bude o této aktivitě informovat. 
Kraj připravuje webové stránky badame.kr-vysocina.cz. Zde budou postupně zveřejňovány 
metodiky. 
J. Šmídková upozornila, že většina gymnázií informaci o centrech na svých webových stránkách 
nemá uvedenou, nebo je uvedeno, že projekt již skončil. 
 

5. Mediální komunikační strategie 
J. Břížďala okomentoval podkladový materiál. Agentura „Než zazvoní“ danou strategii zpracovala. 
Vznikl tedy projekt „Studuj na Vysočině“, který má za cíl pomoc vybrat nejlepší obor a ideální 
střední školu pro každého žáka. Ústřední platformou bude webová stránka 
www.studujnavysocine.cz. Žádaným a cílovým stavem je, že o projektu ví všichni žáci ZŠ, jejich 
rodiče a učitelé i výchovní poradci. Jde o projekt, který pomáhá žákům objevit obory na základě 
toho, co je baví a zajímá, a zároveň je cílem jim tyto obory představit dříve, než daný obor začnou 
studovat. Na stránkách budou k dispozici všechny školy v Kraji Vysočina (zřizované i nezřizované 
krajem). Platformu mohou využívat i studenti mimo kraj. Součástí strategie budou popisky 
jednotlivých oborů. Důležité bude získání jednotlivých popisků od daných škol. Proto bude vedeno 
individuální jednání s každou školou v kraji, která nabízí středoškolské vzdělávání, aby jednotlivé 
popisky škol byly podobné. Během měsíců únor-březen bude řešeno sestavení realizačního týmu. 
Web by mohl být k dispozici od příštího školního roku. Platforma bude školám nabízena 
bezúplatně. 
 

6. Diskuze a různé 
J. Břížďala vznesl podnět na zařazení bodu „Výsledky dotazníkového šetření hodnocení kvality 
výuky a klimatu ve školách v Kraji Vysočina“. V termínu 24. – 31. 1. 2022 se konalo 
anonymizované dotazníkové šetření mezi žáky a učiteli středních škol v Kraji Vysočina. 
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V. Prošek vznesl podnět na aktualizace „Tematický atlas Kraje Vysočina“, který je umístěn na 
stránkách kraje. J. Břížďala odpověděl, že toto je v gesci ORR, který na aktualizace atlasu bude 
upozorněn. 
 
Doplněno po jednání: 
Několik témat v atlasu potřebuje pro svoji aktualizaci data zpracována ze „Sčítání lidí, domů a bytů 
2021“. Finální výsledky ze sčítání by měly být pro kraj k dispozici do konce tohoto roku. Aktualizaci 
atlasu proto ORR plánuje na rok 2023. 
Pokud by měl někdo nedostatek současných výtisků, může ORR poskytnout (50 kusů), které jsou 
ještě k dispozici. Kontaktní osobou je Mgr. Miloš Molák (564 602 542, molak.m@kr-vysocina.cz). 
 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 3. března 2022 od 14:30 hodin. Forma 
jednání bude včas upřesněna. 
 

7. Závěr 
Jana Fialová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání. 
 
 
 
Ing. Jana Fialová, MBA 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Ondřej Králík 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 4. února 2022 


